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Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for, om der er nogle sikringer i forslaget om indførelse af et 

ACE-fradrag der sikrer, at fradraget faktisk vil blive investeret og ikke brugt til at opbygge 

stadigt mere opsparing eller at fradraget investeres i eksempelvis værdipapirer i stedet for 

produktion? 

 

Svar 

Den endelige udformning af en ACE-model udestår, idet der er tale om et initiativ, som 

kræver yderligere analyser. Erhvervsbeskatningsudvalget har til opgave at udforme en 

konkret model til udmøntning af initiativet, herunder afklare problemstillinger i relation 

til EU-retten. 

 

Som det fremgår af besvarelsen på ERU alm. del spørgsmål 290 (2015-16), vil det være 

den skattemæssige egenkapital, der berettiger til ACE-fradrag. Dermed er det afgørende 

for ACE-fradraget, hvorvidt der er tale om aktiver med et skattepligtigt afkast eller et 

skattefrit afkast. Er egenkapitalen placeret i værdipapirer med et skattepligtigt afkast, fx 

obligationer, vil dette berettige til et ACE-fradrag. Placeres egenkapitalen derimod i fx 

skattefri datterselskabsaktier, vil dette ikke berettige til ACE-fradrag, da afkastet af disse 

aktier er skattefri indkomst. 
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